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ANSLAGSBEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Kommunledningsutskottet
Sammanträdesdatum 2023-08-22
Datum då anslaget sätts upp 2023-08-24
Datum då anslaget tas ned 2023-09-14

Förvaringsplats för protokollet Närarkivet

Underskrift Mattias Thorängen

Plats och tid Sammanträdesrummet Kongsvinger, Arvika, 
Tisdagen den 22 augusti, klockan 08:30 - 12:00

Beslutande ledamöter Peter Söderström (S), ordförande
Ulf Jonsson (C), 1:e vice ordförande
Kristina Bengtsson Nilsson (M), 2:e vice ordförande
Jonas Ås (S)
Ute Attermeyer (MP)
Sigbrith Martinsson (M)
Anders Skogberg (SD)

Övriga närvarande Hans Karlsson, kommundirektör
Anna Wikstrand, bitr. kommundirektör
Ida Svensson, samhällsbyggnad, § 123 - § 124
Lina Forsman, mark- och exploateringsingenjör, § 123 - § 124
Mattias Thorängen, sekreterare

Justerare Ulf Jonsson (C)
Justeringens plats och tid Digital justering den 23 augusti 2023
Paragrafer § 123 - § 130

Protokollet signeras digitalt. Elektroniska underskrifter redovisas på 
sista sidan av protokollet samt noteras på respektive sida.
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Paragraf 123 Dnr KS/2023:2

Information från Samhällsbyggnad - pågående 
detaljplanearbete

Kommunledningsutskottets beslut
Kommunledningsutskottet tar del av informationen och lägger den med godkännande till 
handlingarna.

Sammanfattning
Samhällsbyggnadschefen Ida Svensson informerar om pågående detaljplanearbete.
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Paragraf 124 Dnr KS/2023:539

Länsstyrelsen Värmland, 525-2791-2023 - Möjlighet till yttrande 
över anmälan om samråd enligt 12 kap 6 § miljöbalken 
(1998:808) om solcellsanläggning - Arvika kommun

Förslag till nästa instans
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna yttrande till Länsstyrelsen enligt förvaltningens förslag.

Sammanfattning
Länsstyrelsen i Värmland har lämnat kommunen möjlighet att yttra sig över anmälan om samråd 
enligt 12 kap 6 § miljöbalken om solcellsanläggning i Arvika kommun. 

Med beaktande av kommunens ställningstagande i den nya översiktsplanen och Riksintresse för 
naturvård, att strandskyddets syften måste prövas, att osäkerheter finns kring kulturhistorisk lämning 
i området samt den eventuellt ofullständiga lokaliseringsutredning som presenterats i samrådet, är 
Arvika kommuns hållning att aktuellt område inte utgör lämplig placering för solcellsanläggning. 

Beslutsunderlag
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 9 augusti 2023
Länsstyrelsens i Värmlands skrivelse om möjlighet till yttrande över anmälan om samråd, den 13 juni 
2023
Länsstyrelsen i Värmlands anmälan om samråd enligt 12 kap 6§ Miljöbalken med  AB Strövtågs 
ansökan inklusive bilagor, den 23 mars 2023

Bedömning
Bedömningen är att aktuellt område inte utgör en lämplig placering för solcellsanläggning utifrån det 
beslutsunderlag som nu finns.

Ekonomiska konsekvenser 
Inga ekonomiska konsekvenser

Bedömning om barns rättigheter 
Barns rättigheter berörs inte direkt av anmälan. Yttrandet följer ställningstagande i Arvika kommuns 
förslag till ny översiktsplan, där barns rättigheter särskilt har beaktats.
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Paragraf 125 Dnr KS/2023:326

Motion om att ändra taxan för att ta del av allmänna handlingar i 
digitalt format (ArvP)

Förslag till nästa instans
Kommunfullmäktige konstaterar att taxa för allmänna handlingar som likställer pappershantering och 
elektronisk hantering beslutades i kommunfullmäktige den 26 juni 2023, taxor och avgifter.

Motionen avslås.

Sammanfattning
Arvika Partiet genom Lars-Olof Gävert föreslår i en motion att taxan för att ta del av allmänna 
handlingar i digitalt format ändras. Nuvarande taxa gäller både för papperskopia och elektronisk 
handling. Lars-Olof Gävert yrkar att taxan för utlämnande av handlingar i digitalt format ändras så att 
den motsvarar kostnaden för den faktiska hanteringen. Lars-Olof Gävert yrkar även att om 
tidsåtgången för hantering av digitala allmänna handlingar är 15 minuter eller mindre ska det vara 
gratis – oavsett antalet sidor. 

Beslutsunderlag
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 31 juli 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 27 mars 2023, § 61
Arvika Partiets motion den 27 februari 2023

Bedömning
Arvika kommun har sedan länge ett beslut på avgift på kopia av allmän handling.

I samband med att den strategiska planen togs i KF 2020-06-28 fattades också beslut om taxor och 
avgifter på allmän handling dels som papperskopia, dels i elektronisk format.

Avgift Allmän handling
Kopiering av pappershandling sida 1-9 0 kronor
Kopiering av pappershandling 10 sidor 50 kronor
Kopiering av pappershandling överstigande 10 sidor, kr/sida 2 kronor
Utlämnande av elektronisk handling sida 1-9 0 kronor
Utlämnande av elektronisk handling, 10 sidor 50 kronor
Utlämnande av elektronisk handling överstigande 10 sidor, kr/sida 2 kronor

I Riktlinjen för Arvika kommun och dess bolags ärende- och dokumenthantering beslutad i 
kommunfullmäktige den 29 maj 2023, framgår att det är Kommunfullmäktige som fattar beslut om 
avgift för allmän handling. 

Det finns i lag ingen skyldighet för en myndighet att lämna ut handlingar elektroniskt men då 
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pappershantering minskar finns de flesta nyare handlingar enbart i digitalt format. Allmänna 
offentliga handlingar kan alla ta del av på plats utan kostnad.

Oavsett på vilket sätt en begärd handling expedieras föreligger det ett arbete med att söka fram 
handlingen. Tidsåtgången att söka fram en allmän handling kan skilja sig åt mellan olika 
verksamheter och olika tjänstepersoner. 

Någon överblick av hur mycket allmänna handlingar som begärs ut saknas. Men det man kan säga är 
att periodvis är det ett högt tryck inom våra olika verksamheter. 

Protokoll, kallelser och handlingarna till KF och KS publiceras på arvika.se. På arvika.se e-diarium kan 
man se ärenderubriken på registrerade handlingar för KS.  
 
Enkla överskådliga regler som hanterar både digitala handlingar och papperskopior är en 
förutsättning. 

På kommunfullmäktige den 26 juni 2023 togs återigen beslut om taxor och avgifter vilket innebär en 
likartad kostnad för papperskopior och handlingar som skickas digitalt. 

Ekonomiska konsekvenser
Taxor och avgifter generellt bidrar till intäkter för kostnader som kommunen har. Taxa för allmän 
handling är i sammanhanget blygsam. För att möta behovet av transparens och öppenhet finns 
tillgång på handlingar på webben.
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Paragraf 126 Dnr KS/2023:561

Motion om parkeringstillstånd (SD)

Förslag till nästa instans
Kommunfullmäktige konstaterar att verksamheten kan redan idag begära tillstånd. 

Motionen anses besvarad.

Reservation
Anders Skogberg (SD) reserverar sig mot förslag till beslut. 

Sammanfattning
Siv Andersson (SD) och Håkan Persson (SD) har inkommit med en motion där de föreslår att 
kommunen ska utfärda parkeringstillstånd för alla hemtjänstfordon.

Beslutsunderlag
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 10 augusti 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 26 juni 2023, § 129
Sverigedemokraternas motion den 21 juni 2023 

Bedömning
Bedömningen är att det redan finns möjlighet att utfärda tillstånd.

Ekonomiska konsekvenser 
Inköp av tillstånd till hemtjänstens bilar skulle kosta verksamheten 1 000 kronor per bil och år.

Bedömning om barns rättigheter 
Alla barn som har anhörig med hemtjänst samt alla barn som har anhörig som arbetar inom 
hemtjänsten berörs. Även alla barn som vistas i det offentliga rummet där parkering inte är tillåten 
berörs. 
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Paragraf 127 Dnr KS/2023:145

Motion om ändrad utformning av blivande VA-område i 
Högvalta (SD)

Förslag till nästa instans
Kommunfullmäktige fastställde verksamhetsområde för VA Högvalta den 25 maj 2020, § 100. Enligt 
länsstyrelsens föreläggande faller området Högvalta under begreppet större sammanhängande 
bebyggelse enlig lagen om vattentjänster §6.

Motionen avslås.

Reservation
Anders Skogberg (SD) reserverar sig mot förslag till beslut till förmån för eget yttrande.

Sammanfattning
Sverigedemokraterna har genom Anders Skogberg inkommit med en motion om ändrad utformning 
av blivande VA-område i Högvalta. Motionären yrkar på att det ska tas nya dricksvattenprover och 
att verksamhetsområdet ska inskränkas till att omfatta verksamhetsområdet i Östra Högvalta samt 
de fastigheter som efter provtagning anses behöva kommunalt vatten.

Beslutsunderlag
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 13 april 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 30 januari 2023, § 25
Sverigedemokraternas motion den 30 januari 2023

Bedömning
Kommunfullmäktige fastställde verksamhetsområde för Högvalta den 25 maj 2020 §100. Beslutet 
fattades i enighet utan yrkanden eller reservationer. Länsstyrelsen motiverade sitt föreläggande att 
området Högvalta faller under begreppet större sammanhang med hänvisning till lagen om 
vattentjänster §6.

Verksamhetsområdet är inte aktuellt att inskränka då Högvalta är en befolkad plats där ett behov 
föreligger. Kriterierna för större sammanhang i 6 § LAV är juridiskt prövade för kommunens 
skyldighet och det finns inte något juridiskt stöd för kommunen att nu tillämpa 9 § LAV och inskränka 
verksamhetsområdet för det bebyggelseområde som berörs av länsstyrelsens föreläggande.

Ekonomiska konsekvenser 
Motionssvaret har inga ekonomiska konsekvenser.

Bedömning om barns rättigheter
Barns rättigheter berörs inte av motionssvaret.
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Yrkande
Peter Söderström (S) yrkar på att motionen ska föreslås avslag.
Anders Skogberg (SD) yrkar på att motionen ska föreslås bifall.

Propositionsordning
Ordförande ställer förslagen mot varandra och finner att Kommunledningsutskottet stöder Peter 
Söderströms (S) förslag om att motionen ska föreslås avslag.
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Paragraf 128 Dnr KS/2023:79

Medborgarförslag om utegym vid Prästängens motionsspår

Förslag till nästa instans
Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och de synpunkter som lämnats i 
medborgarförslaget.

Kommunfullmäktige konstaterar att vid eventuell framtida satsning på fler natur/utegym i 
kommunen behöver prioriteringar göras utifrån målgrupper och lämplig placering geografiskt. 

Sammanfattning
I ett medborgarförslag föreslår Christel Olsson att kommunen ska anlägga ett utegym vid 
motionsspåret på Prästängen. I Idag finns två kommunala utegym på Styckåsen och i Stadsparken. 

Beslutsunderlag
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelsen den 13 februari 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 30 januari 2023, § 16
Medborgarförslag från Christel Olsson den 14 januari 2023

Bedömning
I centrala Arvika finns två utegym som kommunen ansvarar för. Ett naturgym i Styckåsskogen samt 
ett i Stadsparken som är anpassat för rehab för äldre. Frågan om fler utegym i kommunen har 
diskuterats de senare åren och det har tidigare inkommit medborgarförslag och kundsynpunkter om 
utegym i Prästängen och Degerängen. Det har även inkommit förslag på att anlägga ett utegym på 
Ingestrand. Nyligen har ett mindre kombiutegym tillkommit i Älgå där en idrottsförening står bakom. 
Kostnaden för ett utegym varierar runt cirka 300 000 - 700 000 kronor beroende på exempelvis val av 
material och markunderlag, plats, storlek, tillgänglighetsanpassning, belysning, parkering etc.

I maj-juni kommer invånare under fem veckor ges möjlighet att testa ett utegym som tillfälligt 
placeras i Stadsparken. Man kommer via en QR-kod kunna svara på frågor om vilka maskiner man 
tycker är bra och funktionella och även framföra synpunkter på var man anser ett eventuellt framtida 
nytt utegym ska placeras. Syftet är att få in underlag och där invånare har möjlighet att bidra med 
synpunkter.

Ekonomiska konsekvenser 
Vid eventuell framtida satsning på fler kommunala natur/utegym måste, utöver ekonomiskt 
utrymme för investeringen, även kostnad för drift och underhåll ses över i budget.

Bedömning om barns rättigheter 
Barn och unga ska ges god möjlighet att vara aktiva och erbjudas möjlighet till meningsfull 
fritidssysselsättning.
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Paragraf 129 Dnr KS/2023:80

Medborgarförslag om bilpool för allmänheten

Förslag till nästa instans
Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och de synpunkter som lämnats i 
medborgarförslaget.

Kommunen ser gärna privata initiativ för att utveckla en bilpool och stödjer gärna intressenter, både 
kooperativ och företag. Kommunallagen som reglerar det kommunala uppdraget sätter gränser för 
kommunens möjligheter att anordna bilpool. 

Sammanfattning
Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om en bilpool för allmänheten. 

Ett privat initiativ med föreningsbildning i form av ett kooperativ som startar en bilpool eller ett 
företag som erbjuder uthyrning är intressant ur etableringssynpunkt och det är angeläget ur de tre 
hållbarhetsperspektiven. Kommunledningsstaben kan vägleda intressenter vidare om intresse finns 
att starta bilpool. Kommunallagen sätter gränser för kommunens möjligheter att anordna en bilpool.

Beslutsunderlag
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 11 augusti 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 30 januari 2023, § 17
Medborgarförslag från Christel Olsson den 14 januari 2023
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Paragraf 130 Dnr KS/2022:640

Medborgarförslag om Sveriges innersta hamn

Förslag till förslag instans
Arvika kommun tackar för förslagsställarens engagemang och de synpunkter som lämnats i 
medborgarförslaget.

Kommunfullmäktige välkomnar goda inspel för en framtida utveckling av Arvika hamnområde.

Sammanfattning
I medborgarförslag beskrivs ett besök i Oslo med dess hamn. Oslo stad har utvecklat läget vid havet. 
Förslagsskrivaren bedömer att Arvikas hamn har samma möjligheter att utvecklas till ett resmål för 
besökare och för Arvikas invånare. Badmöjligheter, strandpromenader, restauranger och bostäder är 
något Arvika borde ta efter och ett studiebesök i Oslo vore vara lämpligt.

Beslutsunderlag
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 9 augusti 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 29 augusti 2022, § 161
Medborgarförslag från Lena Kjellin den 14 januari 2023

Bedömning
Arvikas stadskärna får många positiva omdömen av besökare. Målbilden som finns i fördjupad 
översiktsplan för hamnen beskriver delar av det förslagsskrivaren tagit del av i Oslo. Planer för 
bostäder, verksamheter, strandpromenader och möjligheter till rekreation är väl beskrivet. Det 
återstår detaljplanering, hantering av markföroreningar, åtgärder för bättre vattenkvalitet, 
finansiering och arbete med dessa delar pågår. Precis som medborgarförslaget beskriver är det 
angeläget att ta del av goda exempel vid omvandling av tidigare utfyllnads-/industriområden och bra 
exempel på destinationer som utvecklats väl.

Några av de fokusområden som bedöms viktiga för besöksnäringen framåt är att utveckla vår 
destination för natur- och kulturturism, där Glaskogen, vandrings- och cykelleder tillsammans med 
kulturlivet kommer var viktiga delar. Att då samtidigt besöka staden upplever ofta dessa besökare 
som en trevlig helhet.  

Ekonomiska konsekvenser 
Svaret innebär inga ekonomiska konsekvenser för verksamheten. Ekonomiska konsekvenser av en 
utveckling av hamnområdet hanteras i strategisk plan. 

Bedömning om barns rättigheter 
Förslaget har ingen direkt påverkan på barns rättigheter.  
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